
Interpelace na starostu Bc. Lukáše Herolda 

 

Věc: Pojištění školských budov a nevýhodné pojišťování budov soukromých subjektů 

Datum: 17.6.2025 

 

Vážený pane starosto, 

obracím se na Vás s interpelací týkající se alarmující skutečnosti, že budovy škol 

zřizovaných Městskou částí Praha 5 nebyly v minulém volebním období pojištěny a do 

dnešního dne stále nejsou. 

Jak jsme zjistili v loňském roce, předešlé vedení radnice, opomnělo zajistit pojištění 

nemovitého majetku základních a mateřských škol ve vlastnictví městské části. Za zcela 

nepochopitelné považuji, že naopak byly pojištěny některé budovy, které městská část 

pronajímá soukromým subjektům – a to včetně soukromých škol, jimž byl poskytnut 

pronájem za mimořádně výhodných podmínek. Příkladem může být i sportovní areál v 

Cibulkách, který má v pronájmu Váš kolega z ODS. 

Žádám Vás o jasné vysvětlení: 

·         Jak je možné, že městská část pojišťovala nemovitosti využívané soukromými 

subjekty, zatímco vlastní školská zařízení pojištěna nebyla a stále nejsou? 

·         Jakým způsobem hodláte zajistit nápravu a především ochranu majetku a 

provozu škol v případě živelní pohromy nebo jiné škody? 

Dovolte mi připomenout, že jsme Vás na tento problém v podkladech k předané agendě 

výslovně upozorňovali. V loňském roce jsme také prosadili zásadní změnu: nově si nájemci 

hradí pojištění sami a je vždy zřízena vinkulace ve prospěch MČ Praha 5. 

Pro potřeby školských budov byla rovněž připravena detailní kalkulace pojištění. Přesto 

zůstávají školní budovy nepojištěné. 

Dle mě dostupných informací mělo v únoru proběhnout jednání k pojištění školních budov 

dle mého zadání. Po čtyřech měsících ale zjevně nedošlo k žádnému posunu. 

Kdy hodláte tuto situaci napravit? A v případě, že by ke škodě skutečně došlo – z jakých 

finančních prostředků by Praha 5 případné náklady hradila? 

Děkuji za odpověď. 

S úctou, 

 

 Bc. Alena Janďourková 

 zastupitelka MČ Praha 5 


